
1 
 

P r o t o k ó ł  Nr BRM.0012.3.10.2020 

posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i 

Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 23 listopada 2020 roku. 

 

 

Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 5 (w tym 4 

członków w trybie zdalnym)  – lista obecności w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz. 

 

Protokołowała referent Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu 

Miejskiego w Olecku – Sylwia Barszczewska. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 

 Burmistrz Olecka – Karol Sobczak, 

 Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch,  

 Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

 Skarbnik Gminy – Irena Osmycka, 

 Kierownik Wydziału Planowania Przestrzennego i Gospodarki 

Nieruchomościami – Alicja Szałkowska, 

 Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Ewa Zalewska – Drozd, 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – 

Przemysław Drozd,  

 Kierownik Wydziału Edukacji – Anna Mitin, 

 Koordynator Strategii - Zbigniew De-Mezer, 

 przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 
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Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

przywitała przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawiła proponowany 

porządek posiedzenia:  

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Analiza projektu budżetu Gminy Olecko na 2021 rok oraz projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2031. 

3. Sprawy wniesione.  

4. Wnioski Komisji. 

 

Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zaproponował wprowadzenie punktu do porządku posiedzenia komisji: 

Opracowanie Regulaminu Komisji Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i 

Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Olecku oraz zapytał czy omówienie 

Strategii Rozwoju Oświaty Gminy Olecko na lata 2020-2025 nie powinno 

być oddzielnym punktem.  

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że omówienie Strategii Rozwoju Oświaty Gminy Olecko na 

lata 2020-2025 został ujęty w pkt. 1 podpunkcie a) porządku obrad 

komisji.  

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

poddała pod głosowanie wniosek Radnego Wojciecha Leonarczyka w 

sprawie wprowadzenie punktu do porządku posiedzenia komisji: 

Opracowanie Regulaminu Komisji Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i 

Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Olecku. 

 

Komisja, przy 2 głosach za i 3 głosach przeciw, nie wprowadziła do 

porządku obrad komisji: Opracowanie Regulaminu Komisji 

Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w 

Olecku oraz zapytał czy omówienie Strategii Rozwoju Oświaty 
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Gminy Olecko na lata 2020-2025 nie powinien być oddzielnym 

punktem.  

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

dodała, że zostanie zwołane posiedzenie komisji na początku grudnia w 

celu opracowania regulaminu. 

 

Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady 

Miejskiej. 

 

a) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii rozwoju 

oświaty Gminy Olecko na lata 2020-2025” 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

poprosiła Koordynatora Zbigniewa De-Mezera o przedstawienie strategii 

oświaty. 

Koordynator Strategii - Zbigniew De-Mezer 

powiedział, że ze zgłoszonymi uwagami do poprzedniego dokumentu 

nastąpiły zmiany 

w następujących obszarach: 

 ujednolicenie prezentacji szkół i przedszkoli; 

 zaproponowano jak najmniej wątków i treści suwalskich; 

 zaproponowano stworzenie od nowa analizy SWOT; 

 zaproponowano inny sposób prezentacji wyników badań (bardziej 

szczegółowe omówienie tabel i wykresów); 

 poproszono o wnioski i rekomendacje pod każdym wykresem, 

tabelą; 

 oraz zadania realizacyjne wraz ze wskaźnikami.  

Odbyły się 3 spotkania, z 4 zaplanowanych. Na pierwszym spotkaniu 

zaproponował proces wprowadzania zmian i omówił wszystkie propozycje, 

które wpłynęły od podmiotów uczestniczących w pracy nad strategią. 
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Zespół zaakceptował propozycje. Na kolejnym spotkaniu zostało zadanie 

pytanie, czy propozycje wprowadzone odpowiadają uczestnikom zespołu. 

Propozycje zostały przedstawione przez Wydział Edukacji. Zespół również 

pracował nad stworzeniem analizy SWOT. Na stronie internetowej były 

zamieszczane wszystkie zmiany, propozycje i do dnia dzisiejszego nie było 

żadnych zgłoszeń. Na ostatnim spotkaniu zostały przyjęty wszystkie 

dotychczasowe zmiany i pochylenie się nad treścią dokumentu oraz nad 

zadaniami realizacyjnymi wraz ze wskaźnikami. Zespół zaakceptował 

sposób prezentacji tabel i wykresów. Zadania realizacyjne zostały jeszcze 

raz przeanalizowane. Zostały zamieszczone wskaźniki realizacji zgodnie z 

sugestiami. Projekt strategii oświaty został zamieszczony na stronie 

internetowej. Podziękował całemu zespołowi oraz dyrektorom szkół za 

zaangażowanie i pracę włożoną w powstanie dokumentu.  

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

szczegółowo omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem Dodała, że 

jest to strategiczny dokument wyznaczający kierunki działania gminy w 

obszarze rozwoju oświaty na lata 2020-2025.  

 

Pytań, ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 3 głosach za i 2 głosach wstrzymujących się, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

„Strategii rozwoju oświaty Gminy Olecko na lata 2020-2025”. 

 

b) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

'Sedranki III' 
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Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 

szczegółowo omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.  

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska  

zapytała, czy na tym terenie znajdują się zaniechane złoża, a podjęcie 

uchwały zapobiegnie przed jego ewentualnym wydobyciem. 

 

Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 

odpowiedziała, że na większości terenu objętym planem jest zlokalizowane 

zaniechane złoże kruszywa naturalnego „Sedranki II”, które zgodnie z 

przepisami prawa geodezyjnego jest chronione. Natomiast w 2015 roku, 

kiedy było uchwalane studium geolog wojewódzki zaopiniował pozytywnie, 

czyli nie miał uwag do przeznaczenia terenu na tereny zabudowy 

mieszkalno – usługowej.  

 

Innych pytań, ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego 'Sedranki III'. 

 

c) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu 

Współpracy Gminy Olecko z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2021 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

szczegółowo omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.  
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Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

uważa, że kwota 460.000,00 zł jest bardzo wysoka.  

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

odpowiedziała, że kwota nie została zwiększona, ani zmniejszona na 

kulturę fizyczną i turystykę ze względu na bardzo ograniczone środki. 

Natomiast trwają przygotowania do stworzenia ofert dla organizacji. 

Aktualnie trwają  konsultacje dotyczące zapisów, które powinny zaleźć się 

w ofercie zabezpieczające organizacje i gminę przed skutkami  

COVID- 19.  

Innych pytań, ani uwag nie zgłaszano 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 4 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się, 

pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie przyjęcia 

Rocznego Programu Współpracy Gminy Olecko  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2021. 

 

d) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ponowne 

wynajęcie pomieszczeń gospodarczych, garaży i lokali 

użytkowych 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

szczegółowo omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Pytań, ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na ponowne wynajęcie pomieszczeń 

gospodarczych, garaży i lokali użytkowych. 
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e) Projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 

porządku  

na terenie Gminy Olecko 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

szczegółowo omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Dodał, że jest to ostatnia uchwała dostosowująca gminny system 

śmieciowy do obowiązujących przepisów. Wcześniej Rada podjęła uchwałę 

w sprawie wzoru deklaracji, kompostowników, stawek opłat. Nad zapisami 

regulaminu pracował zespól doradczy ds. systemu gospodarowania 

odpadami komunalnymi powołany przez Burmistrza. W skład zespołu 

weszli przedstawiciele zarządców nieruchomości, tj. Spółdzielnia 

Mieszkaniowa „Mazury”, Towarzystwo Budownictwa Społecznego w 

Olecku, Spółdzielnia Mieszkaniowa w Olecku, Radny Mariusz Miłun oraz 

radca prawny.  W dniu 19 listopada br. Powiatowa Stacja Sanitarno-

Epidemiologiczna w Olecku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

Dodał, że projekt uchwały będzie zawierał autopoprawkę Burmistrza., w § 

3 po słowach „1 lipca 2021.,” zostanie dopisane „z wyjątkiem § 14 

załącznika do uchwały, który wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia 

ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-

Mazurskiego”. Jest to sugestia radcy prawnego, który po analizie 

rozstrzygnięć nadzorczych wojewody, zgłosił konieczność wniesienie 

autopoprawki.  

  

Pytań, ani uwag nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Olecko. 
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f) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie wyboru 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty oraz stawki za 

pojemnik o określonej pojemności 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

szczegółowo omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska  

zapytała, dlaczego zastosowano czterokrotną wysokość stawki, a nie 

trzykrotna. Uważa, że czterokrotność opłaty jest zbyt wysoka. Zauważyła, 

że odpady nie zawsze są odbierane w sposób selektywny. Przypomniała, iż 

złożyła wniosek, aby w Siedliskach przeprowadzić kontrolę, czy 

rzeczywiście wszystkie odpady selektywne są oddzielane od odpadów 

zmieszanych.   Dodała, iż w jej miejscowości przez cały okres letni w 

ogólnodostępnym pojemniku wiejskim zaczęły pojawiać się duże ilości 

śmieci i zaczęło tworzyć się małe wysypisko. Prawdopodobnie to turyści 

wypoczywający w Gminie Świętajno zostali poinformowani, że mogą 

wyrzucać śmieci do ich pojemnika. Zwróciła uwagę, iż prawdopodobnie 

przez trzy miesiące gmina płaciła za odbiór śmieci turystów z Gminy 

Świętajno. Wójt Gminy Świętajno odpowiadając na wniosek poinformował, 

iż taka sytuacja nie miała miejsca, z czym, nie zgadza się do teraz.  

 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

odpowiedział, że wszyscy mieszkańcy powinni segregować odpady zgodnie 

z obowiązkiem ustawowym, i ma nadzieję, że ta podwyżka ich do tego 

zmobilizuje.  

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

dodała, że jest obecna przy odbiorze odpadów na swoim osiedlu i 

wszystkie odpady są odbierane jednym samochodem, bez grodzi. Jest 

przeciwna podwyżce. Zwróciła uwagę, iż w kolejnym roku będzie 
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obowiązywać segregacja na 5 frakcji i gmina powinna już się  

do tego przygotowywać.  

 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

odpowiedział, że na ostatniej sesji radny Wacław Olszewski zgłaszał, iż 

jego odpady są odbierane przez jeden samochód. Gmina co miesiąc 

otrzymuje zestawienie z firmy, jakie odpady i z jakiej nieruchomości są 

odbierane.  Według tych informacji, firma deklaruje,  

iż odpady są odbierane w sposób selektywny.  Została przeprowadzona 

niezapowiedziana kontrola MPO bezpośrednio „na bramie” (stacja 

przeładunkowa w Olecku), pracownicy urzędu nie stwierdzili 

nieprawidłowości.  

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch  

powiedziała, że podwyżka zaproponowana w projekcie uchwały nie 

dotyczy osób, które zadeklarowały zbieranie odpadów w sposób 

selektywny.  

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

dodał, że według ustawy każdy mieszkaniec ma obowiązek segregowania 

odpadów. Każdy kto nie segreguje łamie prawo.  

 

Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk  

zapytał o przygotowanie bloków wielorodzinnych do segregacji odpadów 

komunalnych. Dodał, że projekt uchwały wprowadza pewną kwotę do 

budżetu gminy, zastanawia się, czy zmniejszenie stawki z czterokrotności 

na trzykrotność wiązałoby się z pomniejszeniem dochodów gminy. Uważa, 

że firma odbierająca odpady powinna mieć samochody, przynajmniej z 3 

przegrodami, aby jak najefektywniej wykonywać zlecone zadanie. 
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Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

odpowiedział, że administrator budynków zapewnia pojemniki do 

segregacji odpadów, gmina tylko i wyłącznie je odbiera. Dodał, że zgodnie 

z rozporządzeniem do ustawy każdy przewoźnik, który chce odbierać 

odpady komunalne powinien być wyposażony w minimum 5 samochodów.  

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

dodał, że podwyższenie opłaty nie spowoduje zwiększenia wpływów do 

budżetu.  

 

Komisja podjęła dyskusję nad zmniejszeniem podwyżki stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na trzykrotność stawki.  

 

Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zgłosił wniosek, aby zmniejszyć podwyżkę stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na trzykrotność stawki.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 1 głosie za i 4 głosach przeciw, odrzuciła wniosek.  

 

Innych pytań, ani uwag nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 1 glosie za i 4 głosach przeciw, negatywnie 

zaopiniowała projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty oraz stawki za 

pojemnik o określonej pojemności. 
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g) Projekt uchwały uchylający uchwałę w sprawie podziału 

Gminy Olecko na sektory w celu zorganizowania odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

szczegółowo omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała, czy nie można by podzielić na sektor miejski i wiejski.  

 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

odpowiedział, że po 7 latach funkcjonowania podziału gminy na sektory 

uwidoczniło trudności przy odbieraniu odpadów i ustalaniu grafiku.  

 

Innych pytań, ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 4 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się, 

pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały uchylający uchwałę w 

sprawie podziału Gminy Olecko na sektory w celu zorganizowania 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości. 

 

h) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Olecko 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

szczegółowo omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Pytań, ani uwag nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę  

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Olecko. 

 

i) Projekt uchwały w sprawie przekazania skargi według 

właściwości 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

szczegółowo omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Pytań, ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 

sprawie przekazania skargi według właściwości. 

 

j) Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 

2020 rok 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka  

szczegółowo omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Pytań, ani uwag nie zgłaszano.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 

sprawie  zmiany budżetu Gminy Olecko na 2020 rok. 
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k) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Olecko na lata 2020 – 2029 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka  

szczegółowo omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Pytań, ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko 

na lata 2020 – 2029. 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 2 –  Analiza projektu budżetu Gminy Olecko na 2021 

rok oraz projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-

2031. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka  

przedstawiła projekt budżetu na 2021 rok. Dochody budżetu gminy w 

wysokości 126.282.448,88 zł. Wydatki budżetu gminy w wysokości 

133.260.253,79 zł. Wydatki inwestycyjne w 2021 roku w wysokości 

14.671.238,18 zł,. Pozostałe wydatki majątkowe  

w kwocie 2.522.403,28 zł. W załączniku Nr 3 zostały wyszczególnione 

inwestycje, które są kontynuowane i są podpisywane umowy o 

dofinansowanie, w szczególności „Rozwój e-usług w Gminie Olecko” oraz 

„Zwiększenie i ochrona bioróżnorodności na obszarze miasta Olecko”. 

Przebudowa drogi Świdry-Dzięgiele z dofinansowaniem z Funduszu Dróg 

Samorządowych, przebudowa ulicy na odcinku od ul. 11 Listopada do ul. 

Produkcyjnej. Budowa drogi gminnej ul. Przemysłowa. W załączniku Nr 5 

do projektu budżetu Gminy Olecko na 2021 rok zawarte są 2 programy 

oświatowe współfinansowane ze środków unijnych i budżetu krajowego. W 
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załączniku Nr 6 zawarte są porozumienia, które zostały zawarte na 

dofinansowanie do dróg powiatowych, chodnika w Sedrankach oraz 

budowa na odcinku Olecko – Kolonia-Olecko. Przebudowa drogi gminnej 

Gąski- Świdry oraz odcinka Świdry-Dzięgiele inwestycja finansowana ze 

środków Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Deficyt budżetu 

gminy wynosi 6.977.804,91 zł i zostanie pokryty przychodami 

pochodzącymi ze sprzedaży papierów wartościowych emitowanych przez 

jednostkę samorządu terytorialnego. Ustala się przychody budżetu gminy 

w wysokości 10.677.804,91 zł, a rozchody budżetu gminy w wysokości 

3.700.000,00 zł. Subwencja w strukturze dochodów wynosi 20,81%, 

dotacje celowe na zadania zlecone i własne 31,7%, dochody własne 

stanowią 45,12%, udział w podatku PIT na 2021 rok wynosi 38,23%.  

W budżecie gminy na 2021 rok plan wydatków wynosi 133.260.253,79 zł, 

z przeznaczeniem na: wydatki majątkowe 17.193.641,46 zł, które 

stanowią 12,9% oraz wydatki bieżące 116.066.612,33 zł i stanowią 87,1% 

w tym finansowane z budżetu państwa zadania zlecone  

w wysokości 36.092.080,00 zł. W strukturze wydatków największe 

wydatki są na pomoc społeczną i rodzinę 37,63%, na oświatę i edukacyjną 

opiekę wychowawczą 33,28%. Na oświatę i edukacyjna opiekę 

wychowawczą gmina otrzymała subwencję w wysokości 16.877.433,00 zł. 

Rezerwy ustalone na 2021 rok to rezerwa ogólna w wysokości 300.000,00 

zł, rezerwa kryzysowa 368.000,00 zł, rezerwa celowe na realizację 

inicjatywy lokalne w wysokości 50.000 zł oraz 275.000,00 zł rezerwa 

celowa z przeznaczeniem na budżet obywatelski.  

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska  

zapytała, czy w budżecie na przyszły rok zostały zabezpieczone środki na 

remont ul. Słonecznej.  

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

odpowiedziała, że projekt na przebudowę ul. Słonecznej został 

zakończony. Został złożony wniosek do Funduszu Inwestycji Lokalnej, 
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gmina czeka na rozstrzygnięcie. W sytuacji, gdyby wniosek nie przeszedł 

pozytywnie weryfikacji i zostałby odrzucony to zostanie  

on złożony do Funduszu Dróg Samorządowych.  

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała o różnice w dz. 750 Rada Gminy. Obecnie planuje się wydatki w 

wysokości 530.675,00 zł, a w poprzednim roku było 291.813,00 zł.   

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski  

odpowiedział, że chodzi inwestycję na potrzeby systemu 

telekonferencyjnego na sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego wraz z 

wymianą sprzętu dla radnych oraz systemem nagłośnieniowym.  

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

powiedziała, że w obecnej sytuacji powinno się wstrzymać z zakupem 

nowego sprzętu, Zapytała jaka kwota wkładu własnego została 

zabezpieczona w projekcie budżetu na rok 2021 w związku ze złożonymi 

wnioskami inwestycyjnymi.  

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

odpowiedziała, że 7 wniosków zostało złożonych do Funduszu Dróg 

Samorządowych, poziom finansowania min. 50%, może być 60% w 

zależności od decyzji Wojewody i Premiera. Nieocenione wnioski nie są 

wzięte pod uwagę w budżecie.  

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska  

zapytała, czy kwota zabezpieczona w projekcie budżetu, to opłata 

wpisowa i roczna składka w związku z przystąpieniem do Fundacji Ochrony 

Wielkich Jezior Mazurskich oraz czy w Dziennym Domu Seniora jest pełna 

obsada podopiecznych oraz jaką opłatę wnoszą podopieczni. 
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Skarbnik Gminy – Irena Osmycka  

odpowiedziała, że kwota zabezpieczona to wpisowe i roczna składka.  

 

Kierownik Wydziału SZB- Ewa Zalewska-Drozd 

odpowiedziała, że w DDS+ jest komplet uczestników, jest prowadzona 

lista osób oczekujących na przyjęcie. W bieżącym roku gmina otrzymała 

52.000,00 zł dofinansowania z Urzędu Wojewódzkiego z przeznaczeniem 

na funkcjonowanie ŚDS+. Do pobytu w ŚDS+ kwalifikują się osoby 

samotne o najniższych dochodach.  

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała o wysokość zadłużenia na chwilę obecną i jakie jest planowane 

na 2021 r.  

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że obecnie zadłużenie wynosi  ok. 35 milionów i takie 

planowane jest w roku następnym. Wskaźnik zadłużenia wynosi 33,26%.  

 

Innych pytań, ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 4 członków), przy 3 głosach za i 1 głosie 

wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu 

Gminy Olecko na 2021 rok.  

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

powiedziała, że prognoza Wieloletniej Prognozy Finansowej została 

opracowana na lata 2021-2031 ze względu na okres spłaty już 

zaciągniętych kredytów i papierów wartościowych oraz pokrycia 

planowanego deficytu. Przyjęto, że w prognozowanym okresie nie nastąpi 

wzrost zadań Gminy skutkujący wzrostem wydatków bieżących. W 2021 r. 

Gmina przewiduje realizację wydatków majątkowych w kwocie 
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17.193.641,46 zł. Na 2021 r. prognozowany jest deficyt w wysokości 

6.977.804,91 zł., który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi ze 

sprzedaży papierów wartościowych emitowanych przez jednostkę 

samorządu terytorialnego. Rozchody budżetu w 2021 roku to spłata rat 

kredytów zaciągniętych w latach ubiegłych w wysokości 700.000,00 zł i 

wykup obligacji komunalnych 3.000.000,00 zł.  Na koniec 2021 roku 

planuje się łączną kwotę długu w wysokości 42.004.589,17 zł, a wskaźnik 

zadłużenia wyniesie 33,26%. W całym okresie prognozy spełniona jest 

relacja z art. 243 ustawy o finansach publicznych.  W przedsięwzięciach 

wykazanych w załączniku Nr 2 do uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej wykazano kwoty wynikające z planowanych do 

realizacji przedsięwzięć w podziale na wydatki na programy, projekty lub 

zadania związane z programami realizowanymi z udziałem środków, o 

których mowa w art.. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych 

(ogółem w roku 2021 – 4.168.353,86 zł) oraz wydatki na programy, 

projekty lub zadania pozostałe (ogółem w 2021 roku – 10.502.84,32 zł).  

 

Pytań, ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 4 członków), przy 3 głosach za i 1 głosie 

wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2021-2031. 

 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

powiedziała, że wpłynęło pismo ze Starostwa Powiatowego w Olecku z 

prośbą o zabezpieczenie w budżecie gminy na 2021 rok środków na 

realizację „Programu polityki zdrowotnej w zakresie profilaktyki zakażeń 
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wirusem brodawczaka ludzkiego (HPV) na lata 2019-2024 w powiecie 

oleckim”, przeczytała treść pisma - w załączeniu do protokołu.  

Zwróciła uwagę, iż pismo wpłynęło do Urzędu Miejskiego 25 września 

2020 r., a komisja otrzymała je dopiero 27 października br. Poprosiła, aby 

pisma kierowane do komisji wpływały na bieżąco do Biura Rady. 

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska  

powiedziała, że nie ma prowadzonych badań poszczepiennych, nie znane 

są skutki uboczne szczepień, szczepionki są starej generacji. Aby 

szczepionka działała w sposób prawidłowy należy przyjąć dawki 

przypominające. Nie widzi możliwości finansowania.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Nowik  

powiedziała, że ma takie samo zdanie jak przy poprzedniej dyskusji na ten 

temat oraz popiera stanowisko radnej Alicji Stefanowskiej. Aby 

szczepionka była efektywna należy przyjąć dawkę przypominającą. 

Należałoby się spotkać z przedstawicielami powiatu. Jeżeli program jest w 

tej samej strukturze jak w latach ubiegłych to jest przeciwna finansowaniu 

szczepień.  

 

Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zwrócił uwagę, iż w obecnie panującej pandemii koronawirusa nie 

wykonuję się planowanych zabiegów. Zaproponował, aby za pół roku 

wrócić do tematu, kiedy pandemia zostanie „opanowana”. Poprosił o 

informację od Starostwa Powiatowego w Olecku dotyczącą skutków 

ubocznych po zaszczepieniu dziewcząt szczepionką HPV w dobie COVID-

19.  

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zgodziła się z poprzednimi wypowiedziami. Jeżeli chodzi o propozycje 

radnego, aby przystąpić do rozmów na temat finansowania programu za 

pół roku to będzie już  za późno. W ubiegłym roku rada odstąpiła od 
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finansowania szczepień, ale z tego co pamięta to gmina miała stworzyć 

własny program.  

 

Kierownik Wydziału SZB – Ewa Zalewska-Drozd 

odpowiedziała, że sytuacja z pandemią COVID-19 spowodowała wiele 

ograniczeń. Na przyszły rok zostały zaplanowane środki na 

przeprowadzenie diagnozy problemów zdrowotnych w naszej gminie, aby 

taki program przygotować. Można wykonywać profilaktykę kierowaną do 

wszystkich mieszkańców bez konieczności opracowania programu, 

chociażby Dzień Walki z cukrzycą, Olecki Dzień Zdrowia.  

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak  

dodał, że dołoży wszelkich starań, aby taki program powstał. 

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

dodała, iż program tych szczepień w Polsce trwa już od wielu lat, a nie ma 

ogólnokrajowych wyników badań na ile ta szczepionka jest skuteczna, 

jakie są skutki poszczepienne.  

 

Komisja podjęła dyskusję.  

 

Opinia Komisji:  

Komisja jednogłośnie negatywnie zaopiniowała prośbę Starostwa 

Powiatowego w Olecku 

 o zabezpieczenie w budżecie gminy na 2021 rok środków na 

realizację „Programu polityki zdrowotnej w zakresie profilaktyki 

zakażeń wirusem brodawczaka ludzkiego (HPV) na lata 2019-2024 

w powiecie oleckim”. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

odczytała treść pisma ze Starostwa Powiatowego w Olecku z prośbą o 

zabezpieczenie w budżecie gminy na 2021 rok środków na realizację 
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„Programu polityki zdrowotnej w zakresie szczepień ochronnych przeciw 

kleszczowemu zapaleniu mózgu dla mieszkańców powiatu oleckiego na 

lata 2018-2022” - w załączeniu do protokołu. 

 

Opinia Komisji:  

Komisja przy 1 głosie za, 2 głosach przeciw i 1 głosie 

wstrzymującym się, negatywnie zaopiniowała prośbę Starostwa 

Powiatowego w Olecku o zabezpieczenie w budżecie gminy na 

2021 rok środków na realizację „Programu polityki zdrowotnej w 

zakresie szczepień ochronnych przeciw kleszczowemu zapaleniu 

mózgu dla mieszkańców powiatu oleckiego na lata 2018-2022”. 

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

zgłosiła, iż w związku z problemami technicznymi źle zagłosowała, jest 

przeciwna finansowaniu szczepień przeciw KZM. 

 

Innych pytań, ani uwag nie zgłaszano. 

 

Do punktu 4 – Wnioski Komisji.  

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

poruszyła następujące sprawy: 

 zapytała jaka kwota została zabezpieczona w projekcie budżetu na 

rok 2021  

w związku ze złożonymi wnioskami inwestycyjnymi; 

 zapytała o wysokość zadłużenia gminy w bieżącym i kolejnym roku; 

 poprosiła, aby pisma, które są kierowane do komisji trafiały jak 

najszybciej do Biura Rady. 
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Kierownik Wydziału SZB – Ewa Zalewska-Drozd 

przeprosiła za zaistniała sytuację, powiedziała, że doszło do takiej sytuacji 

gdyż jeden z pracowników przebywał na kwarantannie i pismo przeleżało 

u niego w biurku.  

 

Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk  

poruszył następujące sprawy: 

 zapytał o przygotowanie bloków wielorodzinnych do segregacji 

odpadów komunalnych; 

 poprosił o informację od Starostwa Powiatowego w Olecku dotyczącą 

skutków ubocznych po zaszczepieniu dziewcząt szczepionką HPV; 

 zgłosił, iż kierowcy autobusów, dwóch przewoźników, jeżdżą bardzo 

niebezpiecznie, urządzają wyścigi, który pierwszy dotrze na 

przystanek autobusowy. Poprosił  

o interwencję w tej sprawie.  

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski  

odpowiedział, że zostaną przeprowadzone kontrole, czy kierowcy 

autobusów zatrzymują się na przystankach zgodnie z ustalonym 

rozkładem jazdy.  

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

poruszyła następujące sprawy: 

 zapytała, czy w budżecie na przyszły rok zostały zabezpieczone 

środki na remont  

ul. Słonecznej; 

 zapytała, czy kwota zabezpieczona w projekcie budżetu, to opłata 

wpisowa i roczna składka w związku z przystąpieniem do Fundacji 

Ochrony Wielkich Jezior Mazurskich; 

 zapytała, czy w Dziennym Domu Seniora jest pełna obsada 

podopiecznych oraz jaką opłatę wnoszą podopieczni. 
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Innych pytań, ani uwag nie zgłaszano. 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono.  

 

 

Protokołowała 

Sylwia Barszczewska 

 

Przewodniczący Komisji 

Janina Anuszkiewicz 

 

 


